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KOMENTARZ PORANNY 

FED nie zaskoczył 

Rezerwa Federalna nie zaskoczyła swoją wczorajszą decyzją w sprawie 
stóp procentowych. FED zdecydował się na obniżkę o 25 pb. Warto jednak 
zauważyć, że 2 członków komisji zagłosowało przeciwko zmianie, a J. 
Bullard sugerował ścięcie o 50 pb. Obecnie członkowie FED oczekują 
stabilizacji stóp w bieżącym roku oraz w ’20. Równocześnie J. Powell 
wskazał, że dalsze obniżki stóp procentowych mogą być koniecznie, jeśli 
gospodarka będzie słabnąć (jako główne ryzyka wskazał spowolnienie 
globalnego wzrostu oraz politykę handlową). Po decyzji FED główne 
amerykańskie indeksy praktycznie pozostały bez zmian a USD umocnił się 
względem EUR. W kalendarium makro ciągle będą dawały o sobie znać 
banki centralne - poznaliśmy już decyzję BoJ ws. tamtejszych stóp 
procentowych (utrzymanie ujemnych poziomów), a w ciągu dnia decyzję ws. 
stóp podejmie także BoE. Zostaną również opublikowane m.in. dane o 
krajowej produkcji przemysłowej. Dzisiejsze nastroje są lekko spadkowe – 
na czerwono świecą kontrakty zarówno na indeksy w USA, jak i na DAX, co 
tym samym może zwiastować otwarcie na GPW pod kreską. 

Adrian Górniak 
 

 

Notowania: środa, 18 września 2019 

 grudnia 208  Wartość Zmiana 

1D YTD 

WIG20  2 205,0 0,6% -3,1% 

WIG30 2 505,9 0,5% -2,9% 

mWIG40 3 820,3 0,6% -2,3% 

sWIG80 11 628,9 0,4% 10,0% 

WIG  58 297,3 0,5% 1,1% 

WIG Banki 7 371,4 0,1% -1,1% 

WIG Bud 1 946,9 0,5% 1,7% 

WIG Chemia 9 302,1 2,4% -0,5% 

WIG Dew 2 303,7 0,1% 20,5% 

WIG Energia 2 101,9 1,2% -12,8% 

WIG IT 2 449,7 2,2% 23,0% 

WIG Media 5 119,0 1,2% 13,4% 

WIG Paliwa 7 093,1 1,4% -11,3% 

WIG Spoż 3 144,0 0,3% -7,1% 

WIG Surowce 2 776,8 0,6% -18,9% 

WIG Telco 799,4 2,0% 28,9% 

DAX 12 389,6 0,1% 17,3% 

CAC40 5 620,7 0,1% 18,8% 

BUX 40 930,2 0,8% 4,6% 

S&P500 3 006,7 0,0% 19,9% 

DJIA 27 147,1 0,1% 16,4% 

Nasdaq Comp 8 177,4 -0,1% 23,2% 

Bovespa 104 531,9 -0,1% 18,9% 

Nikkei225 22 085,4 0,6% 10,3% 

S&P/ASX 200 6 727,0 0,7% 19,1% 

Złoto 1 508,6 0,2% 17,7% 

Miedź 5 821,0 -0,8% -2,4% 

Ropa WTI 58,1 -2,1% 21,0% 

EUR/PLN 4,34 0,0% 1,2% 

USD/PLN 3,92 0,0% 4,7% 

CHF/PLN 3,94 -0,2% 3,5% 

EUR/USD 1,11 -0,1% -3,4% 

USD/JPY 108,2 0,1% -1,4% 
 

FW20 

 Wartość  Zmiana 

Kurs otwarcia 2 194   -17 -0,77% 

Kurs zamknięcia 2 206   14 0,64% 

Kurs min. 2 185   -2 -0,09% 

Kurs max. 2 208   -5 -0,23% 

Wolumen obrotu 41 615   5 978 16,77% 

Otwarte pozycje 55 615   -463 -0,83% 
 

Indeksy GPW 

Indeks Open Low High Close 1D Obrót 

WIG20 2 192,83 2 186,03 2 206,80 2 205,02 0,6% 653 

WIG30 2 494,31 2 488,17 2 507,88 2 505,93 0,5% 683 

MWIG40 3 805,84 11 597,11 11 668,05 3 820,31 0,6% 73 

SWIG80 11 645,86 3 800,23 3 820,31 11 628,87 0,4% 17 

WIG-PL 59 369,32 59 369,32 59 547,46 59 547,46 0,6% 748 

WIG 58 020,43 57 931,00 58 308,07 58 297,28 0,6% 749 

 

WIG20     

 Close MC 1D YTD  

Alior 42,22 5 512 -2,6% -20,6% 

CCC 131,40 5 409 -1,0% -32,0% 

CD Projekt 250,00 24 030 -0,2% 71,7% 

Cyfrowy P. 27,46 17 562 -1,9% 21,7% 

Dino 153,30 15 030 -1,1% 59,9% 

JSW 28,40 3 334 -1,6% -57,8% 

KGHM 81,10 16 220 -2,5% -8,8% 

Lotos 85,24 15 759 0,2% -3,7% 

LPP 8 225,00 15 236 -0,5% 4,8% 

mBANK 327,00 13 844 -0,6% -22,9% 

Orange 6,00 7 874 1,5% 25,3% 

Pekao 104,90 27 533 -2,0% -3,8% 

PGE 8,77 16 390 3,1% -12,3% 

PGNIG 5,12 29 585 0,5% -25,9% 

PKN Orlen 91,70 39 221 -2,4% -15,2% 

PKOBP 41,10 51 375 -1,6% 4,1% 

Play 26,56 6 750 -1,6% 27,7% 

PZU 37,65 32 512 -1,5% -14,2% 

Santander Polska 318,80 32 546 0,1% -11,0% 

Tauron 1,63 2 853 -1,2% -25,7% 

 

 
 

SKRÓT INFORMACJI ZE SPÓŁEK 

 Ambra: raport za 2018/2019 i rekomendacja zarządu ws. dywidendy (0,7 
PLN/akcję, DY 4%); 

 Lubawa:  Zdecydowana poprawa wyników r/r w 2Q’19  [tabela BDM]; 

 Wielton: spółka podtrzymuje cele strategiczne; pełne zapotrzebowania na 
podwozia w LD pokryje w 2020- CEO; 

 Boryszew: CEO zapowiada mocne 2H’19 i wzrost CAPEX w HAK; spółka 
rozmawia z konkurencją o przejęciu kilkunastu projektów; 

 Agora: spółka zamierza wykonać opcję kupna 60 % udziałów Eurozet; 

 CDRL: tegoroczny zysk netto może być nieznacznie niższy, spółka planuje 
podobną dywidendę, bez akwizycji i spadek wskaźnika DN/EBITDA- CFO; 

 Elektrobudowa: spółka podpisała umowę wydłużającą termin porozumienia z 
instytucjami finansowymi do 30 września (bez PKO BP); 

 Esotiq:  Wzrost przychodów w sierpniu o 33% r/r i spadek marży o 6 p.p. r/r 
do 57% [tabela BDM]; 

 Altus TFI: KNF rozszerzyła postępowanie administracyjne wobec Altus TFI; 

 Kania: Cedrob szacuje, że zakup majątku spółki, a także zapewnienie kapitału 
obrotowego oraz odbudowanie rynku może pochłonąć ponad 250 mln PLN; 

 TXM/Redan: uzgodnienie ogólnych warunków restrukturyzacji zadłużenia 
TXM przez banki; 

 Rynek pracy: zniesienie limitu „30-krotności” składek ZUS przesądzone- 
RRZ; 

 WYKRES DNIA 
 

Fed zgodnie z oczekiwaniami obniżył stopy procentowe o 25 p.b. Niepewne 
mają być przyszłe cięcia, które prezes uzależnił od słabnącej gospodarki. 
Po informacji dolar się umocnił o nawet 0,8% a S&P500 tyle samo tracił. 
Zgodnie z zasadą „pierwsza reakcja jest błędna” w dalszej części straty 
udało się z nawiązką odrobić.  
 
Reakcja dolara (czerwony) i S&P500 (czarny) na decyzję Fed 

 
Źródło: Dom Maklerski BDM S.A., Bloomberg 
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mWIG40          

 Close MC 1D YTD   Close MC 1D YTD  

11 bit 
studios 

41,60 5 431 -1,5% -21,7% GPW 41,30 1 733 0,9% 12,7% 

Amica 130,20 5 360 -0,9% -32,6% GTC 9,60 4 661 -0,5% 17,2% 

Amrest 245,40 23 588 -1,8% 68,5% Handlowy 53,20 6 951 0,2% -23,0% 

Asseco PL 27,88 17 831 1,5% 23,6% ING BSK 195,40 25 422 0,2% 8,6% 

Azoty 156,00 15 294 1,8% 62,8% Inter Cars 214,00 3 032 0,9% 2,4% 

Benefit Sys. 27,96 3 283 -1,5% -58,4% Kernel 43,40 3 556 0,5% -11,3% 

Bogdanka 81,82 16 364 0,9% -7,9% Kęty 300,00 2 871 0,0% -8,8% 

Boryszew 85,34 15 777 0,1% -3,6% Kruk  162,30 3 072 0,2% 3,6% 

Budimex 8 230,00 15 245 0,1% 4,8% Livechat 35,70 919 -0,7% 40,8% 

CI Games 321,40 13 607 -1,7% -24,2% Mabion 84,00 1 153 -1,5% -3,0% 

Ciech 6,16 8 078 2,6% 28,5% Millennium 6,29 7 624 -4,3% -29,1% 

Comarch 105,90 27 796 1,0% -2,8% Orbis 102,00 4 700 -1,0% 13,1% 

Develia 8,83 16 517 0,8% -11,7% PKP Cargo 27,50 1 232 1,5% -37,4% 

Echo 5,12 29 585 0,0% -25,9% PlayWay 187,80 1 239 0,0% 39,1% 

Enea 93,58 40 025 2,1% -13,5% Polimex 2,26 535 -1,5% -19,6% 

Energa 41,27 51 588 0,4% 4,6% Stalprodukt 230,00 1 283 0,0% -28,1% 

Eurocash 27,30 6 938 2,8% 31,3% Trakcja 2,03 104 0,0% -48,5% 

Famur 37,91 32 736 0,7% -13,6% VRG 4,27 1 000 0,1% 5,6% 

Forte 320,20 32 689 0,4% -10,6% Wawel 660,00 990 -0,3% -20,9% 

Getin 
Holding 

1,66 2 913 2,1% -24,1% WP.PL 65,00 1 886 2,2% 23,1% 
 

WIG20 vs mWIG40 vs sWIG80 [zmiana % YTD]  

 
Źródło: Bloomberg, Dom Maklerski BDM S.A. 

FW20 

 
Źródło: Bloomberg, Dom Maklerski BDM S.A. 

WIG20 

 
Źródło: Bloomberg, Dom Maklerski BDM S.A. 
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INFORMACJE ZE SPÓŁEK 
  
Ambra Spółka opublikowała raport za 2018/2019 

 

 
Źródło: raport spółki 
 

Zarząd Ambry rekomenduje, by za rok obrotowy 2018/2019 zakończony 30 czerwca 2019 roku wypłacić 
dywidendę w wysokości 0,70 PLN/akcję. 
 
W październiku 2018 roku akcjonariusze Ambry zdecydowali, że spółka wypłaci 0,68 PLN/akcję dywidendy 
za 2017/2018. 

  
Lubawa Spółka opublikowała wyniki za 2Q’19. 

 
Lubawa – wyniki 2Q’19 [mln PLN] 

  2Q'18 2Q'19 zmiana r/r 2Q'19P BDM odchylenie 

Przychody 60,6 71,8 18,5% 64,0 12,3% 

Wynik netto ze sprzedaży -0,2 8,8 - 0,1 - 

EBITDA 3,9 12,5 223,9% 3,0 322,5% 

EBIT 0,5 9,3 - -0,2 - 

Zysk brutto -0,9 14,1 - 4,8 192,4% 

Zysk netto -1,2 11,7 - 3,9 200,6% 

        

Marża netto ze sprzedaży - 12,2%  0,1%   

Marża EBITDA 6,4% 17,4%  4,6%   

Marża EBIT 0,9% 12,9%  -   

Marża zysku netto - 16,3%   6,1%   

Źródło: Dom Maklerski BDM S.A., spółka 
  
Wielton Wielton ocenia, że w przyszłym roku będzie miał możliwość pełnego zaspokojenia potrzeb brytyjskiej spółki 

zależnej Lawrence David (LD) w zakresie dostaw podwozi- prezes Mariusz Golec. W tym roku dostarczy 
LD ok. 700 szt., przy rocznym zapotrzebowaniu na poziomie ok. 2,5 tys. szt. 
 
Wielton podtrzymuje cele zawarte w strategii do 2020 r.- prezes Mariusz Golec. "Nasza strategia pozostaje 
aktualna. Nadal ją realizujemy, po zamknięciu roku zobaczymy, w którym miejscu jesteśmy. Jest 
niezmiennie realizowana". Cele Wieltona na 2020 r. obejmują 2,4 mld PLN przychodów ze sprzedaży, 25 
tys. szt. sprzedaży wolumenowo i 8% marży EBITDA. 
 
Spółka nie obawia się spowolnienia na niektórych rynkach europejskich. "Na rynek trzeba patrzeć przez 
pryzmat naszej dywersyfikacji geograficznej. Francja bardzo dobrze performuje, dobrze Rosja, Wielka 
Brytania bardzo dobrze. Spłaszczenie jest na pewno w Niemczech i Polsce, ale jeśli spojrzymy na cały 
rynek [europejski], na razie nie widać dużego spłaszczenia. Dywersyfikacja geograficzna pozwala 
przechodzić przez takie momenty, po to jesteśmy na wielu rynkach" - CEO. 
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Boryszew Wpływ wzrostu cen energii elektrycznej na wynik Grupy Boryszew może wynieść ok. 20 mln PLN w całym 

roku- prezes Piotr Lisiecki. Grupa analizuje m.in. możliwość budowy własnych źródeł energii. 
 
Grupa Boryszew planuje w drugim półroczu 2019 roku znaczący wzrost wydatków inwestycyjnych wobec 
89 mln PLN poniesionych w pierwszych sześciu miesiącach. Prezes Boryszewa Piotr Lisiecki mówi o kwocie 
około 200 mln PLN, z czego większość trafi do segmentu metalowego zwłaszcza w Hucie Konin (powyżej 
100 mln PLN), gdzie uruchamiana będzie wkrótce nowa walcarka. W segmencie motoryzacyjnym główne 
wydatki będą związane z dalszymi procesami automatyzacji i robotyzacji produkcji. Grupa nie planuje 
nowych inwestycji w segmencie chemicznym poza wydatkami odtworzeniowymi. 
 
Piotr Lisiecki poinformował, że grupa rozważa przeniesienie fabryki w Chinach, decyzja w tej sprawie może 
zapaść do końca roku. Zaznaczył, że decyzja może zapaść pod warunkiem, że przychody z fabryki w 
Dalianie (30 mln PLN w pierwszym półroczu) będą miały szanse wzrosnąć o co najmniej 50 %. Dodał, że 
Boryszew rozważa budowę nowej fabryki w Rosji przez spółkę zależną BAP. Decyzje w tej sprawie również 
powinny zapaść do końca 2019 roku. 
 
Prezes Boryszewa ocenia, że powoli zaczyna się odbudowywać sytuacja w segmencie motoryzacyjnym, 
który zanotował osłabienie koniunktury w ciągu ostatniego roku. W 2Q’19 EBITDA segmentu Motoryzacja 
wzrosła o 6% r/r. Na wyniki tego segmentu główny wpływ miała optymalizacja kosztowa i usprawnienie 
procesów produkcyjnych. "Rynek motoryzacyjny zaczyna się powoli odbudowywać, udało nam się nieco 
poprawić wyniki. Trzeci kwartał pod względem wyników nie będzie jeszcze dużo lepszy, gdyż sprzedaż w 
tym okresie zazwyczaj jest zdecydowanie niższa. 
 
"Rozmawiamy o przejęciu od konkurencji kilkunastu projektów o łącznej wartości około 600 mln euro. Mam 
nadzieję, że pozyskamy istotną część tych projektów" – CEO Piotr Lisiecki. 
 
Prezes Lisiecki ocenia, że największymi wyzwaniami, jakie stoją obecnie przez Boryszewem, są ceny 
energii oraz zapowiedź podwyższenia płacy minimalnej do 4000 PLN brutto w 2023 roku. 
"Jeśli chodzi o płacę minimalną, to chociaż mamy na to jeszcze trochę czasu, ale musimy się do tego już 
teraz przygotowywać. Pod koniec 2018 roku zaczęliśmy działania w kierunku automatyzacji i robotyzacji, 
teraz oceniamy, że niezbędne będzie przyspieszenie tych działań w świetle przyszłego wzrostu 
wynagrodzeń" - dodał. W grupie Boryszew pracuje obecnie około 12 tys. osób. 
 
"Zaczynamy odczuwać konflikt USA-Chiny, na rynek europejski dociera coraz więcej wyrobów 
aluminiowych, mamy sygnały, że ten trend będzie narastał, gdyż chińscy producenci muszą poszukiwać 
nowych rynków zbytu" - CEO. 
 
Grupa Boryszew planuje budowę farmy wiatrowej o mocy 25-30 MW w celu dywersyfikacji źródeł 
zaopatrzenia w energię - prezes Piotr Lisiecki. Spółka rozważa też uruchomienie własnych farm solarnych 
przy swoich zakładach. Grupa Boryszew zużywa rocznie około 500 GWh energii rocznie. 
 
Boryszew spodziewa się mocnego drugiego półrocza. Po dobrym drugim kwartale zarząd podtrzymuje, że 
w skali całego roku wyniki koncernu powinny być lepsze niż w ubiegłym. Niemniej wyzwań nie brakuje- 
Parkiet 

  
CDRL CDRL zakłada, że do końca roku uda mu się otworzyć kolejne nowe sklepy w Rosji, Armenii i Finlandii, a 

sklepy Buslika w nowym formacie zadebiutują w Rosji najwcześniej pod koniec 2020 r., wiceprezes Tomasz 
Przybyła (ISB News). "Cały czas poszukujemy nowych krajów, w których moglibyśmy otworzyć kolejne 
placówki". 
 
Na koniec 2Q’19 spółka posiadała w Rosji 2 sklepy franczyzowe i 18 sklepów typu "shop in shop". Poza 
Unią Europejską CDRL ma łącznie 109 sklepów (74 agencyjnych/franczyzowych pod szyldem Coccodrillo 
i 35 sklepów "shop in shop". Z kolei w UE spółka posiada 109 sklepów własnych, 230 
agencyjnych/franczyzowych i 77 sklepów "shop in shop"). 
 
Spółka chciałaby także rozpocząć wdrożenie nowego systemu informatycznego ERP do końca marca 2020 
r., który obejmie także sklepy. "Wybraliśmy rozwiązanie Microsoftu, który w naszej ocenie jest tańszy od 
konkurencyjnego, a jednocześnie będzie go można znacznie szybciej wdrożyć" – T. Przybyła. 
 
CDRL planuje wypłacić dywidendę za 2019 rok na poziomie ubiegłorocznym czyli ok. 30% 
skonsolidowanego zysku netto tj. ok. 1 PLN na akcję- wiceprezes Tomasz Przybyła (ISB News) 
"Zakładamy, że za 2019 r. jak i za 2020 r. będziemy chcieli wypłacić dywidendę, której wysokość może być 
uzależniona od naszych wyników finansowych. Niemniej myślimy, że wysokość dywidendy za ten rok i 
kolejny będzie zbliżona do poprzednich lat, czyli ok. 1 PLN za akcję". 
 
CDRL nie planuje na razie kolejnych akwizycji. Zakłada, że na koniec roku wskaźnik dług netto/EBITDA 
spadnie - Tomasz Przybyła, wiceprezes CDRL.  
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CDRL zakłada, że tegoroczny zysk netto może być nieznacznie niższy r/r - Tomasz Przybyła, wiceprezes 
CDRL. Spółka pracuje nad synergiami po przejęciach. W 2018 roku grupa miała 23,4 mln PLN zysku netto. 

  
Agora Agora oraz SFS Ventures (kupujący) oraz Czech Radio Center (CRC) (sprzedawca) dokonali ustalenia 

ostatecznej ceny sprzedaży nabytych udziałów w Eurozet, zgodnie z postanowieniami przedwstępnej 
umowy sprzedaży udziałów w kapitale zakładowym Eurozet. Ostateczna cena sprzedaży 400 udziałów w 
kapitale zakładowym Eurozet wyniosła w wyniku zastosowania mechanizmu korekty ceny 130,67 mln PLN 
(korekta -0,081 mln PLN). 
 
Agora zamierza wykonać opcję kupna 60 % udziałów Eurozet posiadanych przez SFS Ventures s.r.o., 
zgodnie z postanowieniami umowy wspólników z 20 lutego. Decyzja o zamiarze nie jest równoznaczna z 
wykonaniem opcji i jest uwarunkowana uzyskaniem zgody UOKiK. 
 
Agorę stać na Radio Zet. Giełdowa spółka może połknąć cały Eurozet bez rezygnacji z dywidend i nowej 
emisji akcji- Puls Biznesu 

  
Elektrobudowa Elektrobudowa podpisała umowę wydłużającą termin porozumienia z instytucjami finansowymi do 30 

września, ale stroną umowy nie jest PKO BP. Umowa zakłada, że najpóźniej w dniu 3 października 
wszystkie niespłacone kwoty główne, wraz z odsetkami, staną się wymagalne. 
 
W środę rano Elektrobudowa informowała, że nie podpisała do 17 września umowy z instytucjami 
finansowymi zawierającej długoterminową strukturą finansowania i chce wydłużenia terminu zawarcia 
porozumienia do 30 września. 
 
Na koniec sierpnia Elektrobudowa posiadała należności z tytułu dostaw i usług oraz pozostałe należności 
netto w wysokości 210,2 mln PLN, z czego 81 mln PLN stanowiły należności z tytułu realizacji kontraktu 
Metateza dla PKN Orlen i których zapłata została przez PKN Orlen wstrzymana. Przeterminowane 
zobowiązania z tytułu dostaw i usług oraz pozostałe zobowiązania wynosiły 92,9 mln, z czego 15,8 mln 
stanowiły zobowiązania przeterminowane o ponad 90 dni. 

  
PKN, Lotos Zakończenie prac przy budowie zbiorników na ropę w Gdańsku w 2020 roku oraz oddanie do końca 2023 

roku II nitki rurociągu pomorskiego zapewni Polsce osiągnięcie niezależności w obszarze dostaw ropy 
naftowe- PERN. 
. 
Dwa zbiorniki po 100 tys. m3 w Bazie Gdańsk mają zostać oddane wiosną 2020 roku. Z kolei w Terminalu 
Naftowym Gdańsk trwa montaż konstrukcji pięciu zbiorników o łącznej pojemności 390 tys. m3. Budowa 
potrwa do października 2020 roku. 
 
Łącznie na rozbudowę pojemności magazynowych na ropę i paliwa oraz budowę II nitki rurociągu 
pomorskiego i przedłużenie rurociągu produktowego z Boronowa do Trzebini PERN planuje nakłady w 
wysokości 2,7 mld PLN do końca 2023 roku. 

  
PKN Orlen Przepłacono za przejęcie FX Energy. PKN Orlen mógł stracić co najmniej 300 mln zł na zakupie FX Energy, 

amerykańskiej firmy zajmującej się poszukiwaniami i wydobyciem ropy i gazu – wynika z informacji 
reporterów radia RMF FM- Parkiet 

  
Kania Cedrob szacuje, że zakup majątku ZM Henryk Kania w restrukturyzacji, a także zapewnienie kapitału 

obrotowego oraz odbudowanie rynku może pochłonąć ponad 250 mln PLN- Andrzej Goździkowski, CEO 
Cedrop "Przystępując do rozmów z wierzycielami o umowie tzw. przerobowej, następnie wydzierżawieniu, 
a finalnie nabyciu przedsiębiorstwa ZM Henryk Kania i składając ofertę w tym zakresie, mieliśmy 
świadomość, że to nie będzie łatwe zadanie, ale rzeczywistość pokazała, że jest znacznie trudniejsze, niż 
się spodziewaliśmy".  
 
Według niego, w pierwszej kolejności zostały uruchomione środki finansowe, dzięki którym zarządca 
restrukturyzowanej spółki mógł zapłacić pracownikom zaległe i bieżące wypłaty oraz uregulował 
najpilniejsze zobowiązania, m.in. za media, dzięki czemu udało się uniknąć odcięcia dostaw prądu i gazu. 
"Kolejnym krokiem jest zawarcie umowy dzierżawy przedsiębiorstwa oraz sprawne i transparentne 
przeprowadzenie procesu jego nabycia.”- dodał prezes Cedrobu. 
 
Cedrob planuje wznowienie produkcji w zakładach przetwórczych Kania na początku października. 

  
Altus TFI KNF rozszerzyła postępowanie administracyjne wobec Altus TFI w ten sposób, że postępowanie 

prowadzone jest w przedmiocie nałożenia sankcji administracyjnej na spółkę. "Postępowanie dotyczy 
wyłącznie sekurytyzacyjnych funduszy inwestycyjnych zamkniętych, których zlecono zarządzanie spółce 
GetBack SA w restrukturyzacji". 

  
 
 
 
 



 

 

 
BIULETYN PORANNY 

czwartek, 19 września 2019 

 

Wydział Analiz i Informacji Dom Maklerski BDM  S.A.  
ul. 3-go Maja 23, 40-096 Katowice, Tel.: 032 208 14 32, analizy@bdm.com.pl 

Opracowanie  ma charakter czysto informacyjny i zostało opracowany na podstawie informacji uznanych przez autorów za wiarygodne . Zawarte w nim komentarze są subiektywnymi poglądami autorów. Opracowanie i zawarte w nim komentarze 
nie są podstawą żadnej rekomendacji kupna bądź sprzedaży w rozumieniu obowiązującego prawa i nie powinny być tak interpretowane. Publikowanie w prasie lub w Internecie całości lub części opracowania wymaga zgody sporządzających raport. 

 
 

 
Bumech Sad Rejonowy w Katowicach wydał postanowienie zatwierdzające układ przyjęty przez wierzycieli 

Bumechu. "Sąd zatwierdził układ przyjęty przez wierzycieli spółki w treści zgodnej z wnioskowaną, zatem 
spłata całości zadłużenia objętego układem nastąpi w drodze konwersji wierzytelności na akcje Bumech 
serii K. 
 
Poziom wydobycia rudy boksytu w ramach realizowanego przez Bumech kontraktu w Czarnogórze wyniósł 
173 019 ton w 1H’19 i jest zgodny z założeniami. Podmiot odbierający rudę zgłosił zastrzeżenia co do 
jakości rudy domagając się 0,5 mln EUR, jednak Bumech uważa je za bezzasadne. 

  
TXM, Redan PKO BP i ING Bank Śląski złożyły oświadczenia o uzgodnieniu ogólnych warunków restrukturyzacji 

zadłużenia TXM oraz o przystąpieniu do negocjacji treści ostatecznej umowy restrukturyzacyjnej. 
"Równocześnie banki oświadczyły, że są gotowe do kontynuacji swojego udziału w restrukturyzacji 
zadłużenia TXM z tytułu umów kredytów poprzez przystąpienie do negocjacji treści ostatecznej umowy 
restrukturyzacyjnej". 

  
Deweloperzy 
komercyjni 

W ośmiu największych ośrodkach miejskich działało 215 centrów handlowych o łącznej powierzchni najmu 
6,7 mln m2 na koniec czerwca’19- Colliers International. W ciągu ostatniego roku w ośmiu największych 
aglomeracjach oddano do użytku 8 nowych centrów handlowych i tyle samo rozbudowano. Ich łączna 
powierzchnia wyniosła ponad 240 tys. m2 powierzchni najmu. Biorąc pod uwagę jedynie ostatnie sześć 
miesięcy, podaż wyniosła ponad 130 tys. m2. 
 
Przyrost powierzchni handlowej w ostatnim półroczu nie był znaczący, ale warto zwrócić uwagę na 
zachodzące w obiektach zmiany jakościowe - nowe funkcje i przebudowy. Rozwój e-commerce i 
wchodzenie sieci handlowych w omnichanel wymusza na centrach handlowych stopniowe zmiany w 
zakresie rozwiązań technologicznych- raport. 
 
Największe, zarówno pod względem liczby obiektów, jak i ich powierzchni, są rynki aglomeracji 
warszawskiej (52 centra o łącznej powierzchni ponad 1,7 mln m2) i Górnego Śląska (49 centrów, ponad 1,2 
mln m2), zaś najmniejszym pozostaje Szczecin (305 tys. m2 w 11 obiektach). Najwyższe nasycenie 
powierzchnią centrów handlowych odnotowano we Wrocławiu (885 m2/1000 mieszkańców) i w Poznaniu 
(857 m2/1000 mieszkańców). 
 
W związku z ograniczeniem aktywności deweloperskiej w największych aglomeracjach w strukturze popytu 
dominują rekomercjalizacje i renegocjacje umów. Współczynnik pustostanów dla największych aglomeracji 
pozostaje na średnim poziomie 3,8%, przy czym najwyższe jego wartości notowane są w Łodzi (6,6%), a 
najniższe w Szczecinie (1%). 

  
Rynek pracy Przeciętne wynagrodzenie brutto w sektorze przedsiębiorstw w sierpniu 2019 roku wyniosło 5.125,26 PLN, 

co oznacza wzrost o 6,8% r/r - GUS. Zatrudnienie w tym sektorze wzrosło o 2,6 % r/r. 
 
Ponad 82% przedsiębiorców zrzeszonych w Pracodawcach RP negatywnie oceniło perspektywy ich firm w 
2020 roku w związku zapowiedziami podniesienia płacy minimalnej- ankieta. Z kolei ponad 15% 
respondentów stwierdziło, że podwyżki nie będą mieć wpływu na ich działalność, a 2,3% badanych oceniło, 
że perspektywy ich firm będą lepsze. 
 
Zniesienie limitu 30-krotności składek na ZUS figuruje w projekcie budżetu na 2020 r., więc jest ono raczej 
przesądzone - rzecznik rządu Piotr Müller, pytany o słowa wicepremiera Jarosława Gowina, którego 
zdaniem wciąż jest to "sprawa otwarta". 

  
Vigo System Vigo System zakończył rozruch technologiczny urządzeń do produkcji materiałów półprzewodnikowych 

przeznaczonych do masowego zastosowania w fotonice i elektronice, wartych 20 mln PLN. Tym samym 
Vigo System uruchamia nowy segment działalności spółki o potencjale sprzedażowym liczonym w 
dziesiątkach mln euro. 

  
Banki Banki komercyjne, które odnotowały na koniec roku pozytywny wynik finansowy w formie dywidendy 

wypłaciły 37,6% zysku za 2018 r., tj. 5,5 mld PLN- KNF. Według Komisji, zasadnym jest utrzymywanie 
odpowiednich kapitałów, a w przypadku niektórych banków - dalsze ich zwiększanie. 

  
Idea Bank Brytyjski fundusz zainteresowany inwestycją w Idea Bank? Słowa zarządu Idei o potencjalnym połączeniu 

z innym podmiotem i obecność na polskim rynku funduszu private equity mającego bank działający w 
podobnym segmencie co Idea kieruje wzrok na Ana Cap i należący do niego Nest Bank- Parkiet 
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Esotiq 

 
Spółka wypracowała w sierpniu’19 ok. 18 mln PLN przychodów (+33% r/r). Marża brutto wyniosła 57% (-6 
p.p. r/r). 
 
Esotiq – sprzedaż miesięczna [mln PLN] 

 
Źródło: Dom Maklerski BDM S.A., spółka 

  

Kety RN Grupy Kęty powołała Rafała Warpechowskiego na stanowisko członka zarządu, ze skutkiem od 1 
października 2019 r. Rafał Warpechowski posiada ponad 20-letnie doświadczenie zawodowe w obszarze 
finansów, w szczególności w zakresie raportowania, planowania, systemów informacji zarządczej oraz 
relacji inwestorskich zdobyte w międzynarodowych grupach kapitałowych notowanych na giełdach 
papierów wartościowych. W latach 2008-2018 był dyrektorem wykonawczym ds. planowania i 
sprawozdawczości Grupy Orlen. 

  
Rynek gazu Nie należy oczekiwać konkretnych ustaleń podczas zaplanowanych na czwartek trójstronnych rozmów 

Komisji Europejskiej, Rosji i Ukrainy o dostawach gazu- rzecznik Kremla Dmitrij Pieskow Jego zdaniem 
potrzeba jeszcze wiele pracy. Celem trójstronnych rozmów jest zapewnienie dostaw rosyjskiego gazu do 
krajów unijnych po 31 grudnia 2019 roku, gdy wygasa obecny, dziesięcioletni kontrakt Moskwy i Kijowa na 
tranzyt surowca przez Ukrainę. 
 
Według źródeł PAP w Brukseli, KE chciałaby przedłużenia kontraktu na dostawy przez Ukrainę na następne 
10 lat.  

  
Rawlplug Rawlplug zamierza założyć spółkę handlową na terenie Włoch i uruchomić ją w 1Q’20. 
  
Wikana  Wikana ogłosiła ofertę zakupu nie więcej niż 1,5 mln akcji własnych, stanowiących nie więcej niż 7,5% 

kapitału zakładowego, po 1 PLN/akcję. Rozpoczęcie przyjmowania ofert sprzedaży akcji zaplanowano na 
20 września, a zakończenia na 3 października. Przewidywany termin transakcji nabycia akcji to 9 
października 2019 r. 

  
Bloober Team 
(NC) 

Duży ruch w akcjonariacie krakowskiego Bloober Teamu. Niedawno swoje zaangażowanie w kapitale spółki 
zmniejszyło MetLife TFI, natomiast Rockbrigde TFI dokupiło akcji. Chce zwołania walnego zgromadzenia i 
zmian w radzie nadzorczej. Jakie ma plany wobec spółki?- Parkiet 
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